
 

Hyllingeriis Kystbeskyttelseslag 
Bestyrelsens beretning 2024 

 

Denne beretning omfatter det første hele år for Hyllingeriis Kystbeskyttelseslag, som blev stiftet 

den 4. december 2023.  

 

For alle i bestyrelsen har 2024 været præget af en meget stor arbejdsindsats, som heldigvis lige 

før årsskiftet resulterede i, at området de facto var beskyttet mod oversvømmelse, selvom 

projektet ikke var afsluttet. Den 28. februar 2025 var der aflevering på hovedprojektet og i 

skrivende stund er de sidste ting ved at falde på plads i det fysiske projekt. Der udestår fortsat 

testning af pumperne samt en række opgaver omkring økonomi, udbetaling af tilskud fra den 

statslige kystbeskyttelsespulje, omlægning af lån, tilpasning af vedtægter, udarbejdelse af 

plejeplaner m.v. Alt sammen noget som vi forventer falder på plads i løbet af det kommende år. 

 

Bestyrelsen har i 2024 afholdt 10 bestyrelsesmøder samt en række andre møder i 

arbejdsgrupper omkring f.eks. hjemmeside, revision m.v. Dertil kommer deltagelse i 11 

byggemøder, 1 pumpemøde og 4 økonomimøder fra starten af byggeriet i 3. kvartal 2024. 

Frederikssund kommune har deltaget som observatører i en række af møderne, og kommunens 

medarbejdere er kommet med uvurderlig bistand i forbindelse med projektet.  

 

Bestyrelsen afholdt første bestyrelsesmøde den 11. januar 2024 og indgik hurtigt herefter en 

rådgiveraftale med Niras. Der blev afholdt udbud i sommeren 2024, hvor der indkom 3 tilbud. 

Efter gennemgang af de indkomne tilbud var der ikke nogen tvivl om, at vi skulle fortsætte med 

entreprenøren CG Jensen. Vi har haft et glimrende samarbejde med vores rådgivere, som helt 

generelt har leveret det, som de har lovet til den aftalte tid. 

 

Der har herudover været en række ting, som skulle afklares. Registrering af foreningen med 

CVR-nr., oprettelse af bankkonto og ansøgning om kommunal garanti for et lån gennem 

KommuneKredit. Kommunalbestyrelsen meddelte denne garanti på byrådsmødet den 28. 

februar 2024. KommuneKredit bevilligede i sommeren 2025 et anlægslån på 25 mio.kr. Der 

skulle herudover oprettes hjemmeside, tegnes forsikring, udarbejdes forretningsorden m.v.  

 

I forhold til udgifterne har det nogenlunde holdt sig indenfor det forventede. Der har været flere 

udgifter til tørholdelse af byggepladsen under etableringen af anlægget, ligesom udgiften til 

Niras har været større end ventet. Tilsammen dog ikke større end den usikkerhed, som der altid 

vil være ved byggeprojekter af denne størrelse. I 2024 har foreningen derudover refunderet 

Frederikssund Kommune de udgifter, som kommunen, jf. kystbeskyttelsesloven har afholdt i 

årene forud for stiftelsen af kystbeskyttelseslaget. Udgiften til landmåler har også været større 

end forudsat i budgettet for sidste år.  



 

I forhold til opdatering af listen over medlemspligtige medlemmer af kystbeskyttelseslaget har 

bestyrelsen aftalt med Frederikssund Kommune, at vi hvert år den 1. februar får en udskrift fra 

BBR over ejendommene registreret i området, herunder hvad byggekoden er for bygningerne på 

ejendommene. Bestyrelsen gennemgår listen, sammenholder med de fysiske forhold og afklarer 

uoverensstemmelser med kommunen. Alt sammen for at sikre at oversigten over de pligtige 

medlemmer af laget er opdaterede, herunder at fordelingstallet er korrekt. Det betyder, at 

bestyrelsen i kystbeskyttelseslaget skal gennemgå ejendommene, herunder om grundene er 

bebyggede. Bestyrelsen udarbejder hvert på dette grundlag et opdateret ”bilag 2” til 

vedtægten. Dette bilag danner baggrund for opkrævning af bidrag for det kommende år.  

 

På baggrund af det budget, som forelægges på generalforsamlingen og efter indstilling fra 

bestyrelsen, fastsætter/godkender kommunalbestyrelsen i Frederikssund kontingentet for det 

kommende år. 

 

Der har fra flere sider været bemærkning om, hvorfor ikke alle skal deltage i betalingen af 

kystbeskyttelsesprojektet. Det er ikke noget, som hverken kystbeskyttelseslaget eller 

bestyrelsen har nogen indflydelse på. Kommunalbestyrelsen i Frederikssund Kommune vedtog i 

2023 at fremme kystbeskyttelsesprojektet, som forinden havde været sendt ud i høring til alle, 

som ville blive berørt af projektet med medlemspligt. Der var ikke indsigelser mod eller klager 

over selve projektet og rammen ligger derfor fast.  

 

På bestyrelsens vegne 
Hanne Rahbæk  
(formand) 
 


